

AGENCE NATIONALE DES TECHNOLOGIES DE
L'INFORMATION ET DE LA COMMUNICATION



NATIONAL AGENCY FOR INFORMATION
AND COMMUNICATION TECHNOLOGIES

Contrôle de Gestion

Management Control

**DOSSIER D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE
D'URGENCE, N°04/AONO/PU/ANTIC/DG/CIPM/2023 DU 21 JUIN 2023,
RELATIF A L'ACQUISITION DE L'APPLICATION DE GESTION ET DE
PILOTAGE DE LA PERFORMANCE (BUDGETAIRE) A L'AGENCE
NATIONALE DES TECHNOLOGIES DE L'INFORMATION ET DE LA
COMMUNICATION (ANTIC), EXERCICE 2023.**

MAITRE D'OUVRAGE : DG/ANTIC

FINANCEMENT : BUDGET ANTIC, EXERCICE 2023

IMPUTATION : 235 200

PIECE 1 :

AVIS D'APPEL D'OFFRES (AAO)

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE N°04/AONO/PU/ANTIC/DG/CIPM/2023 DU 21 JUIN 2023, RELATIF A L'ACQUISITION DE L'APPLICATION DE GESTION ET DE PILOTAGE DE LA PERFORMANCE A L'AGENCE NATIONALE DES TECHNOLOGIES DE L'INFORMATION ET DE LA COMMUNICATION (ANTIC), EXERCICE 2023.

1. OBJET DE L'APPEL D'OFFRES

Dans le but d'accroître l'efficacité et la productivité de l'Agence Nationale des Technologies de l'Information et de la Communication (ANTIC), le Directeur Général, Autorité Contractante, lance un Appel d'Offres National Ouvert pour *l'acquisition de l'application de gestion et de pilotage de la performance, exercice 2023*.

2. CONSISTANCE DES PRESTATIONS

Les prestations objet du présent Appel d'Offres consisteront en la fourniture, l'installation, la mise en service et la configuration d'une application d'automatisation du contrôle de gestion à l'ANTIC, en version de base et compatible avec l'environnement (GIDOCEP) existant. Elles comprennent la formation des utilisateurs et l'adaptation de l'application aux besoins spécifiques de l'ANTIC dans le respect des points suivants :

- l'exécutable de l'application en version personnalisée ;
- la version actualisée du Cahier des Charges de développement de l'application ;
- le dossier technique du Projet de développement (code source) ;
- le guide d'installation et le guide d'utilisation.

3. DÉLAI DE LIVRAISON

Le délai de livraison maximum prévu par le Maître d'Ouvrage pour la livraison des prestations objet du présent Appel d'Offres est de *soixante (60) jours calendaires*. Ce délai comprend les périodes des pluies, toutes les intempéries et suggestions diverses, et court à compter de la date de notification de l'Ordre de Service de commencer la prestation.

4. ALLOTISSEMENT

Non Applicable.

5. PARTICIPATION ET ORIGINE

La participation au présent Appel d'Offres est ouverte à égalité de conditions aux sociétés et entreprises de droits camerounais, ayant une expérience avérée dans le domaine des prestations similaires.

Par le présent Avis d'Appel d'Offres, les entreprises intéressées sont invitées à fournir dans leurs offres, les informations **authentiques** qui permettront de retenir celle pouvant réaliser les prestations après une évaluation approfondie et objective de son dossier.

6. MODE DE SOUMISSION

Le mode de soumission retenu pour cette consultation est : *En ligne ou hors ligne (Hybride)*.

7. COUT PREVISIONNEL

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est d'un montant TTC de **vingt-six millions (26 000 000) FCFA**.

8. FINANCEMENT

Les prestations objet du présent Appel d'Offres, sont financées par le Budget de l'ANTIC, exercice 2023 : Imputation budgétaire **235 200**.

9. CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le Dossier d'Appel d'Offres (DAO) physique peut être consulté aux heures ouvrables à la Direction Générale de l'ANTIC, (Direction des Affaires Générales/Services des Marchés), sise à Ekoudou Bastos-Yaoundé face Haut-commissariat du Canada, BP : 6170, Tél : 6 94 40 58 68.

La version électronique du Dossier d'Appel d'Offres (DAO) peut être consultée sur la plateforme COLEPS disponible aux adresses <https://www.marchespublics.cm> et <https://www.publiccontracts.cm> dès publication du présent Avis.

10. ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le Dossier d'Appel d'Offres (DAO) peut être obtenu à la Direction Générale de l'ANTIC (Direction des Affaires Générales), sise à Ekoudou Bastos-Yaoundé face Haut-commissariat du Canada, BP : 6170, Tél : 6 94 40 58 68 dès publication du présent Avis, contre versement d'une somme non remboursable *de cinquante mille (50 000) FCFA* payable aux heures ouvrables dans le compte BICEC « Compte Spécial : CAS-ARMP ». Ce reçu devra identifier le prestataire désirant participer à l'Appel d'Offres.

Il est également possible d'obtenir la version électronique du DAO par téléchargement gratuit sur la plateforme COLEPS disponible aux adresses sus indiquées pour. Toutefois, la soumission en ligne est conditionnée par le paiement des frais d'achat du DAO.

11. TAILLE ET FORMAT DES FICHIERS

Pour la soumission en ligne, les tailles maximales des documents qui vont transiter sur la plateforme et constituant l'offre du soumissionnaire sont les suivantes :

- 5 MO pour l'Offre Administrative ;
- 15 MO pour l'Offre Technique ;
- 5 MO pour l'Offre Financière.

Les formats acceptés sont les suivants :

- Format PDF pour les documents textuels ;
- Format JPEG pour les images.

Le candidat veillera à utiliser des logiciels de compression afin de réduire éventuellement la taille des fichiers à transmettre.

Les documents constituant l'offre sont répartis en trois volumes ci-après, contenus dans une enveloppe fermée et scellée notamment :

- L'enveloppe A contenant les pièces Administratives (Volume 1) ;
- L'enveloppe B contenant l'Offre Technique (Volume 2) ;
- L'enveloppe C contenant l'Offre Financière (Volume 3).

NB : Les offres ainsi présentées seront placées sous simple enveloppe, fermée et scellée portant uniquement la mention de l'Appel d'Offres en cause. Les différentes pièces de chaque offre seront numérotées dans l'ordre du DAO et séparées par des intercalaires de même couleur.

12. REMISE DES OFFRES

Pour la soumission hors ligne, L'offre constituée en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marquées comme telles, devra parvenir à la Direction Générale de l'ANTIC (Direction des Affaires Générales, Service des Marchés) sise à Ekoudou Bastos-Yaoundé face Haut-Commissariat du Canada, BP : 6170, Tél : 6 94 40 58 68, au plus tard le **24 juillet 2023 à 13 heures** et devra porter la mention :

« DOSSIER D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE N°04/AONO/PU/ANTIC/DG/CIPM/2023 DU 21 JUIN 2023, RELATIF A L'ACQUISITION DE L'APPLICATION DE GESTION ET DE PILOTAGE DE LA PERFORMANCE A L'ANTIC, EXERCICE 2023. »

« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

Pour la soumission en ligne : L'Offre devra être transmise par le Soumissionnaire sur la plateforme COLEPS au plus tard le **24 juillet 2023 à 13 heures**. Une copie de sauvegarde de l'offre enregistrée sur clé USB ou CD/DVD devra être transmise sous pli scellé avec l'indication claire et lisible « copie de sauvegarde », en plus de la mention ci-dessus dans les délais impartis.

NB : Les offres parvenues après la date limite de dépôt seront jugées irrecevables.

13. CAUTIONNEMENT PROVISOIRE

Sous peine de rejet, chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission d'un montant de **cinq cent vingt mille (520 000) FCFA**, établie par une banque de premier ordre ou une compagnie d'assurance agréé par le Ministère des Finances et dont la liste figure dans la pièce 11 du DAO ; elle est valable pendant **trente (30) jours au-delà de la date limite de validité des offres**.

14. RECEVABILITÉ DES OFFRES

Les offres incomplètes ou ne respectant pas le mode de séparation des pièces administratives, des Offres techniques et des Offres financières ne seront pas recevables.

Les pièces administratives requises doivent être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes uniquement par les services émetteurs ou une autorité administrative, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles devront obligatoirement dater de moins de trois (03) mois précédant la date de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres. Le présent Dossier d'Appel d'Offres sera publié au journal des marchés publics de l'ARMP et sur la plateforme COLEPS.

15. OUVERTURE DES PLIS

L'ouverture des offres se fera en un temps et aura lieu le **24 juillet 2023 à 14 heures**, par la Commission Interne de Passation des Marchés, placée auprès de l'Autorité Contractante dans la salle de Conférences du Centre National de Cryptographie et de Certification Électronique (CNCCE) de l'ANTIC, sise au lieu-dit Poste Centrale.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou se faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée et ayant une parfaite connaissance du dossier.

16. CRITÈRES D'ÉVALUATION

16.1. Critères éliminatoires

- 1) Absence ou non-conformité de la Caution de Soumission d'un montant de **Cinq cent vingt mille (520 000) FCFA**, délivrée par un établissement bancaire de premier ordre ou une compagnie d'assurance agréé par le Ministère des Finances ;
- 2) Fausse déclaration ou pièce falsifiée ;
- 3) Absence d'un prix unitaire quantifié dans l'offre financière ;
- 4) Absence de l'attestation d'une capacité financière d'un montant de : **quinze millions (15 000 000) FCFA** délivrée par un établissement bancaire de premier ordre agréé par le Ministère des Finances ;
- 5) Non-respect d'au moins **80 %** des sous-critères issus des critères essentiels ;
- 6) Non régularisation d'une pièce du dossier administratif, dans un délai de **48h** accordé par la CIPM après le dépouillement, à l'exception de la Caution de Soumission ;
- 7) Non-respect du format de fichier des offres ;
- 8) Absence de la copie de sauvegarde.

16.2. Critères essentiels

N°	Désignation	Sous-critères
a	Présentation générale de l'offre	03
b	Référence générale du soumissionnaire dans le domaine similaire	01
c	Qualité et Conformité des fournitures proposées aux spécifications techniques	03

d	Qualifications et expérience du personnel clé	05
e	Garantie et service après-vente	02
f	CCAP et ST paraphés, signés, datés et cachetés par l'entreprise avec la mention lu et approuvé	02
g	Planning et délai de livraison des prestations	02

NB :

- Le critère C (Qualité et conformité des fournitures proposées aux spécifications techniques), ne sera validé que si 100% des sous-critères sont validés.
- Le candidat doit satisfaire 80% des sous-critères issus des critères essentiels pour être qualifié à l'évaluation de son offre financière.
- Le mode de notation est binaire.

17. ATTRIBUTION

Le Directeur Général de l'ANTIC, Autorité Contractante attribuera le marché au soumissionnaire dont l'offre, qualifiée techniquement, aura été évaluée *la moins-disante* après vérifications de ses prix et jugée substantiellement conforme au Dossier d'Appel d'Offres.

18. DURÉE DE VALIDITÉ DES OFFRES

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant une période de quatre-vingt-dix (90) jours, à compter de la date limite fixée pour la remise des offres.

19. RENSEIGNEMENTS COMPLÉMENTAIRES

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables à la Direction Générale de l'ANTIC, (Direction des Affaires Générales) sise à Ekoudou Bastos-Yaoundé face Haut-commissariat du Canada, BP : 6170, Tél : 6 94 40 58 68 ou en ligne sur la plateforme COLEPS aux adresses <https://www.marchespublics.cm> et <https://www.publiccontracts.cm>

20. ASSISTANCE TECHNIQUE

Pour obtenir une assistance technique, en cas de survenance d'un problème lié à l'utilisation de la plateforme COLEPS, bien vouloir appeler aux numéros (+237) 222 238 155/222 235 669 ou écrire à l'adresse email : dsi@minmap.cm.

21. LUTTE CONTRE LA CORRUPTION ET LES MAUVAISES PRATIQUES

Pour toute tentative de corruption ou faits de mauvaises pratiques, bien vouloir appeler la CONAC au (+ 237) 222 20 37 32/ 222 20 37 30/ 658 26 26 82 et au numéro vert 15 17.

21 JUIN 2023

Copies :

- MINMAP
- ARMP
- Président CIPM/ANTIC
- Affichages



LE DIRECTEUR GÉNÉRAL

[Signature]
Ebot Ebot Ebot

AGENCE NATIONALE DES TECHNOLOGIES DE
L'INFORMATION ET DE LA COMMUNICATION



NATIONAL AGENCY FOR INFORMATION
AND COMMUNICATION TECHNOLOGIES

Cellule de Traduction et d'Interprétariat

Translation and Interpretation Unit

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER No
04/AONO/PU/ANTIC/CEPM/2023 OF 21st JUNE 2023, OPENED UNDER
EMERGENCY PROCEDURE FOR THE ACQUISITION OF A PERFORMANCE
MANAGEMENT APPLICATION, FOR THE NATIONAL AGENCY FOR
INFORMATION AND COMMUNICATION TECHNOLOGIES (ANTIC), 2023
FINANCIAL YEAR.

PROJECT OWNER : DG/ANTIC

FUNDING : ANTIC BUDGET, 2023 FINANCIAL YEAR

CHARGING : 235,200

DOCUMENT NO.1 : INVITATION TO TENDER (ITT)

OPEN NATIONAL INVITTATION TO TENDER No04/AONO/PU/ANTIC/CIPM/2023 OF 21st JUNE 2023, OPENED UNDER EMERGENCY PROCEDURE FOR THE ACQUISITION OF A PERFORMANCE MANAGEMENT APPLICATION FOR THE NATIONAL AGENCY FOR INFORMATION AND COMMUNICATION TECHNOLOGIES (ANTIC), 2023 FINANCIAL YEAR.

01. Purpose

In a bid to increase ANTIC's efficiency and productivity, the Director General, contacting authority, hereby launches an Opened National Invitation to Tender for the acquisition of a performance management application for the National Agency for Information and Communication Technologies ANTIC, for the 2023 Financial Year.

02. Scope of Work

The services in this Tender shall consist of the supply, installation, commissioning, and configuration of the Management Control automation application at ANTIC, in the basic version and compatible with the existing environment (GIDOCEP). They shall include training of users and adapting the application to ANTIC's specific needs with respect to the following points:

- The application's executable in a customised version;
- The updated version of the application's development specifications;
- The technical file of the development project (source code)
- Installation guide and user's guide

03. Delivery Deadline

The deadline set by the Project Owner for the delivery of the services in this Tender shall be *60 (sixty) calendar days*. This deadline shall take into account weather fluctuations as well as other constraints, and shall be effective from the date of notification of the Service Order for the commencement of the service.

04. Allotment.

Not applicable

05. Participation and Origin

Participation in this Invitation to Tender is open on equal terms to duly registered companies and enterprises constituted under the Cameroonian law with sufficient experience in the execution of similar services.

By this Tender, interested companies while submitting their bids must provide **genuine** information that would facilitate the selection of the tenderer capable of delivering the services following a thorough and objective assessment of the files.

06. Method of Submission

The method of submission retained for this Tender shall be **online or offline**

07. Cost Estimate

The estimate-cost of the service at the end of the preliminary studies shall be CFA Francs 26,000,000 (twenty six million) all taxes inclusive

08. Funding:

The services in this Tender shall be financed by ANTIC's Budget for the 2023 Financial Year:
Budgetary charges: 235 200.

09. Consultation of Tender File

The hard copy of the Tender file can be consulted during working hours at ANTIC's Head Office, Department of General Affairs, Ekoudou Bastos-Yaounde, opposite the Canadian High Commission, P.O. Box: 6170, Phone: 6 94 40 58 68.

The electronic version of the Tender may be consulted on the COLEPS platform at the following addresses: <https://www.marchespublics.cm> and <https://www.publiccontracts.cm> upon publication this Notice.

10. Acquisition of Tender File

The Tender file can be obtained from ANTIC's Head Office, Department of General Affairs), Ekoudou Bastos-Yaounde, opposite the Canadian High Commission, PO Box: 6170, Phone: 6 94 40 58 68 upon publication of this Notice and payment of a non-refundable sum of CFA Francs 50,000 (fifty thousand) payable during working hours in an account named: "Special Account: CAS ARMP" in any BICEC Branch. This receipt shall identify the Service provider wishing to participate in the Tender.

It is also possible to obtain the electronic version of the ITT by downloading it free of charge from the COLEPS platform at the address indicated above. However, online submission is subject to payment of the Tender file purchase fee.

11. File Size and Format

For online submission, the maximum sizes of the documents that shall be uploaded on the platform and constituting the Tenderer's offer are as follow:

- 5 Mb for the Administrative offers;
- 15 Mb for the Technical offers;
- Mb for the Financial offers.

Required formats include:

- PDF for texts documents;
- JPEG for images.

The Tenderer shall use a compression software to reduce the size of the file to be sent.

The documents contained in the Tender shall be divided into the following three volumes, contained in a closed and sealed envelope, as follows:

- Envelope A, containing Administrative documents (Volume 1);

- Envelope B, containing the technical offer (Volume 2);
- Envelope C, containing the financial offer (Volume 3).

N.B: The offers presented as such, shall be placed in an ordinary envelope, closed and sealed bearing the label of the said Invitation to Tender. The different documents of each offer shall be numbered in the order of the Tender file and shall be separated using inserts of the same colour.

12. Submissions of Bids

For offline submission, bids shall be drafted in 7 (seven) copies including 1 (one) original and 6 (six) copies labelled as such and should be submitted at ANTIC's Head Office, (Department of General Affairs, Contracts Service), Ekoudou-Bastos, Yaounde, opposite the Canadian High Commission, P.O. Box: 6170, Phone: 6 94 40 58 68, latest on **24th July 2023 at 1:00 p.m.** and shall be labelled as follows:

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER No 04/AONO/PU/ANTIC/CIPM/2023 OF 21st JUNE 2023 OPENED UNDER EMERGENCY PROCEDURE FOR THE ACQUISITION OF A PERFORMANCE MANAGEMENT APPLICATION FOR THE NATIONAL AGENCY FOR INFORMATION AND COMMUNICATION TECHNOLOGIES, 2023 FINANCIAL YEAR. ”

: “To be opened only during the bid-opening session”

For online submission : Bids shall be submitted by the bidder on the COLEPS platform latest on **24th July 2023 at 1:00 p.m** A backup copy of the Tender saved in a USB key or CD/DVD must be sent in a sealed envelope with a clear and legible indication “backup copy” in addition to the above-mentioned label within the deadline.

NB : Bids submitted after the deadline shall be rejected.

13. Bid Bond

Under pain of rejection, each bidder must attach to their administrative documents, a bid bond of **CFA Francs 520,000 (five hundred and twenty thousand)**, established by a first-rate bank or insurance company approved by the Ministry of Finance, listed in document No. 11 of the Tender document, valid for 30 days from the deadline of the validity of offers.

14. Admissibility of Bids

Any bid which is not in conformity with the mode of separation of the administrative file, financial and technical offers, shall be rejected.

The required administrative documents must be imperatively provided in originals or certified true copies only by the issuing services or an administrative authority, in accordance with the Special Tender Regulations. They shall neither be older than 3 (three) months by the date of submission of the bids nor have been established prior to the date of signature of the Invitation to Tender. This Tender file shall be published in the ARMP public contracts Journal and on the COLEPS platform.

15. Opening of Bids

The opening of bids shall be done in one phase and shall take place on **24th July 2023 at 2:00 p.m.** local time, by the Internal Tenders Board, placed under the stewardship of the Contracting authority, and shall meet at the Conference room of ANTIC's National Centre for Cryptography and Electronic Certification (NCCEC) at Poste Centrale.

Only Tenderers can attend the bid opening session or be represented by a duly mandated representative having a perfect mastery of the Tender file.

16. Evaluation Criteria

16.1. Disqualifying criteria

- 1) Failure to provide a bid bond of **CFA Francs 520,000 (five hundred and twenty thousand)**, issued by a first-class bank or insurance company approved by the Ministry of Finance;
- 2) False declaration or falsified document;
- 3) Absence of a quantified unit price in the financial offer;
- 4) Failure to provide a certificate of financial capacity issued by a first-class banking institution approved by the Ministry of Finance of an amount of: **CFA Francs 15,000,000 (fifteen million)**;
- 5) Failure to meet at least **80%** of the sub-criteria from the key criteria;
- 6) Failure to legalise a document in the administrative file within **48 hours** set by the Internal Tenders Board after examination;
- 7) Failure to respect the file format of the offers;
- 8) Absence of the backup copy.

16.2. Essential Criteria

No.	Description	Sub-Criteria
a	General presentation of bid	03
b	Bidder's reference in similar domain	01
c	Quality and compliance of supplies with technical specifications	03
d	Qualification and experience of key staff	07
e	Warranty and after-sale service	02
f	CCAP and ST initialled, signed, dated and sealed by the company, and marked "read and approved"	02
g	Planning and delivery deadline	02

N.B.:

- Criterion C (quality and compliance of supplies with technical specifications), shall be validated only if 100% of the sub criteria are validated.
- The bidder must meet 80% of the sub-criteria to be qualified for the analysis of their financial. Offers.
- The rating mode shall be binary.

17. Award of Contract

The Director General of ANTIC, Contracting Authority, shall award the contract to the bidder whose bid shall be technically qualified, who would have been rated as *lowest-bidder* upon verification of prices and deemed substantially compliant with the Tender.

18. Duration of Validity of Offers

Tenderers shall be bound by their bids for a period **90 (Ninety) days**, with effect from the deadline set for the submission of bids.

19. Additional Information

Additional information can be obtained during working hours from ANTIC's Head Office, Department of General Affairs, at Ekoudou- Bastos, opposite the Canadian High Commission, P.O. Box: 6170, Phone: 6 94 40 58 68 or on the COLEPS platform at the following addresses: <https://www.marchespublics.cm> et <https://www.publiccontracts.cm>.

20. Technical Assistance

For technical assistance relating to the use of the COLEPS platform, kindly contact the following numbers: (+237) 222 238 155 / 222 235 669 or send an email to the following address: dsi@minmap.cm.

21. Fight against Corruption and Misconduct

For any attempt of corruption or misconduct, kindly call CONAC on the following phone numbers: (+ 237) 222 20 37 32/ 222 20 37 30 / 658 26 658 26 26 82 and the toll-free number 15 17.

21 JUN 2023

Cc:

- MINMAP
- ARMP
- Chairman Internal Tenders Board/ANTIC
- Noticeboard

DIRECTOR GENERAL



Ebot Ebot Enan